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BRMG.0012.68.2023.KSiT 
 

PROTOKÓŁ Nr 56-08/2023 
 

Z pięćdziesiątego szóstego posiedzenia Komisji Sportu i Turystyki Rady 

Miasta Gdańska w VIII Kadencji Rady Miasta Gdańska, które odbyło się w 

dniu 27 września 2023 roku, a rozpoczęło o godz. 16:30 w Sali Seàna Lestera 

nr 003 Nowego Ratusza w Gdańsku przy ul. Wały Jagiellońskie 1.  
 

Obecni: według załączonych list obecności, które stanowią załączniki nr 1 (lista 

członków Komisji) i 2 (lista gości) do protokołu. 
 

Na stan sześciu członków Komisji, w posiedzeniu uczestniczyło sześć osób, 

czyli było quorum do podejmowania prawomocnych decyzji. 
 

Posiedzeniu przewodniczyła radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca 

Komisji Sportu i Turystyki Rady Miasta Gdańska, która otworzyła 56 

posiedzenie Komisji, stwierdziła quorum, powitała zebranych, poinformowała 

również, że porządek obrad został w terminie regulaminowym wysłany do radnych drogą 

elektroniczną. Porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 

1. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 

sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2023 rok – druk nr 1789. 
Przedstawia: Pani Agnieszka Trojanowska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
 

2. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 

sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – druk 

nr  1790. 
Przedstawia: Pani Agnieszka Trojanowska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
 

3. Informacja o bieżących imprezach sportowych na terenie Miasta Gdańska. 
Przedstawia: Pan Adam Korol – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 
 

4. Gdański Zespół Schronisk i Sportu Szkolnego – działania w roku szkolnym 

2022/2023. 
Przedstawiają: Pani Marlena Zajdzińska-Pełka – Dyrektor Gdańskiego Zespołu Schronisk i Sportu Szkolnego 
 

5. Programy edukacji morskiej dla dzieci i młodzieży. 
Przedstawia: Pan Grzegorz Kryger – Dyrektor Wydziału Edukacji, Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor 

Gdańskiego Ośrodka Sportu 
 

6. Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja. 

Następnie Przewodnicząca powiedziała, że do druków nr 1789 i 1790 wpłynęły 

Autopoprawki. Zaproponowała również aby w związku z chwilową nieobecnością osoby 
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referującej pkt 1 i pkt 2 zmienić zaproponowany porządek obrad i przenieść omawianie 

powyższych punktów po pkt 5.  

 

Głosowanie zmiany: 

6 za - jednogłośnie 
 

Następnie wobec braku innych uwag do zaproponowanego porządku obrad 

Przewodnicząca poddała jego przyjęcie pod głosowanie.  
 

Głosowanie:  

6 za - jednogłośnie 
 

PUNKT  - 3 
 

Informacja o bieżących imprezach sportowych na terenie Miasta Gdańska.  

 

Pan Marcin Jędryczka – p. o. Zastępcy Dyrektora Biura Prezydenta ds. Sportu 

Dzień dobry. Biuro Prezydenta ds. Sportu przesłało do państwa kalendarz.  

 
W tym kalendarzu nowe punkty, które się pojawiły to wracamy do imprezy Gdańsk Biega. 

Tutaj użyliśmy taki akcent pro wyborczy w sensie zwiększenia frekwencji wyborczej i 

dodaliśmy Gdańsk Biega na Wybory. Mamy już zapisanych 700 zawodników na 1000 

miejsc aktualnie udostępnionych. Później ewentualnie zwiększymy jeżeli będzie większa 

chęć uczestnictwa to zwiększymy tam ilość zapisów i możliwości miejsc. Druga taka 

wyjątkowa impreza, która odbędzie się 20 października przy okazji kongresy 

transplantologii polskiej to będzie Bieg po nowe życie. Na Długim Targu chcemy zrobić 
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taki bieg Nordic Walking osób po przeszczepie, osób znanych sportowców, aktorów oraz 

lekarzy transplantologów. Będzie to taka symboliczna sztafeta ok 700 osób, które będą 

uczestniczyły od Bramy Zielonej do Złotej i z powrotem. Będzie scena, będzie taki event, 

są zaproszone wszystkie media z Polski i wszystkie uczestniczą, bo te imprezy odbywają 

się cyklicznie. One są w Wiśle i w Warszawie. Teraz byliśmy w ten weekend w Warszawie w 

Pałacu Wilanowskim. Tam uczestniczyło prawie 1000 osób i widzów, a w Wiśle to jest kilka 

tysięcy osób, które ogląda, ale też 1000 osób, które uczestniczy. Najważniejsza rzeczą jest 

propagowanie karty woli, którą się rozdaje uczestnikom i gościom, którzy są na tej 

imprezie, a także propagowanie przez osoby znane i te historie osób po transplantacjach, 

w tym roku pierwszy raz. Być może wejdzie to jako trzecia impreza cykliczna w Polsce i być 

może przyjmiemy ją na dłużej jeżeli uda się nam, jeżeli będzie fajny odbiór i będziemy 

chcieli to kontynuować. Pozostałe rzeczy macie państwo na mailach. 
 

Radny Piotr Dzik – członek Komisji 

Mówi pan o tym biegu, który był w Warszawie.    
 

Pan Marcin Jędryczka – p. o. Zastępcy Dyrektora Biura Prezydenta ds. Sportu 

Tak. Tam inicjatorem był Przemek Saleta, który oddał swoją nerkę córce. Tam był 23 bieg. 

Ten będzie 24 i być może wejdziemy do kalendarza rocznego, ale zobaczymy jak ta 

impreza uda się u nas. Mam nadzieję, że się przyjmie i w ten sposób Gdańsk będzie też 

propagował transplantologię.   
 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Dziękuję. Czy są ze strony państwa radnych pytania?  
 

Radny Piotr Dzik – członek Komisji 

Piękna idea.  
 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

To prawda. Miałabym taką sugestię i prośbę jakbyśmy mogli czasami dostać od państwa 

takie podsumowania jeżeli jest właśnie jakiś bieg, albo jakaś impreza, ile osób wzięło 

udział, to byśmy byli wdzięczni, bo czasami też nas branżowo pytają.  
 

Pan Marcin Jędryczka – p. o. Zastępcy Dyrektora Biura Prezydenta ds. Sportu 

Zbiorę pierwsze półrocze i prześlemy.  
 

Radny Piotr Dzik – członek Komisji 

W niedzielę był też bieg Aleją Grunwaldzką. Co to był za bieg?  
 

Pan Marcin Jędryczka – p. o. Zastępcy Dyrektora Biura Prezydenta ds. Sportu 

To był Garmin Półmaraton Gdańsk.  
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Radny Piotr Dzik – członek Komisji 

Pochwalam biegi i sport, zawsze pochwalałem, natomiast tą trasą Grunwaldzką rozciągnął 

się, biegnący rozciągnęli się na długości chyba 15 km i niestety miasto było zakorkowane 

kompletnie. Sparaliżowany ruch totalnie.  

 

Pan Marcin Jędryczka – p. o. Zastępcy Dyrektora Biura Prezydenta ds. Sportu 

My doświadczeniem nauczeni i GOS tego pilnuje, żeby taki bieg nie odbywał się np. w 

niedzielę handlową.  

 

Radny Piotr Dzik – członek Komisji 

Jechałem z Placu Komorowskiego na Suchanino 1 godz. 20 minut. A od Grunwaldzkiej do 

Placu Komorowskiego w stronę Zaspy był korek.  

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Z tego co widziałam to wcześniej były już informacje.  

 

Pan Marcin Jędryczka – p. o. Zastępcy Dyrektora Biura Prezydenta ds. Sportu 

Były też na słupach rozwieszone.  

 

Radny Piotr Dzik – członek Komisji 

Tak pani przewodnicząca, tylko Grunwaldzka jest taką arterią, że ona całkiem blokuje 

dojazd do południa Gdańska i to trzeba z organizatorami biegów uzgadniać. Mamy tyle 

terenów, że oni nie muszą biec przez centrum.   

 

Pan Kamil Koniuszewski – Zastępca Dyrektora Gdańskiego Ośrodka Sportu 

Zwrócę uwagę, że paradoksalnie to jest dobra ulica, bo jest wielopasmowa. Można zająć 

jeden pas zostawiając przepustowość dla dwóch pozostałych pasów.  

 

Radna Kamila Błaszczyk – członek Komisji 

Był jeden zostawiony.  

 

Radny Piotr Dzik – członek Komisji 

Dojazdowe ulice jak Miszewskiego i Do Studzienki i wszystkie inne poprzeczne są 

zblokowane. Jak jechać to tak, samochody jechały dwoma pasami w stronę Gdyni i w 

stronę Gdańska, oni biegli jednym pasem, natomiast te wszystkie uliczki do Grunwaldzkiej 

stały.  

 

Radny Lech Wałęsa – Wiceprzewodniczący Komisji 

Jeżeli jest bieg to po prostu wychodzi Policja i całą ulicę zamyka, nie można jechać.  
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Radny Piotr Dzik – członek Komisji 

Są inne ulice, niej uczęszczane, nie ma tam takiego ruchu samochodów i pomyśleć, żeby 

nie paraliżować całego miasta, bo bieg tak, ale wszyscy „psy wieszają” na nas, na władzach 

miasta.  
 

Pan Kamil Koniuszewski – Zastępca Dyrektora Gdańskiego Ośrodka Sportu 

Rozumiem. To dotyczy większości biegów, które są po ulicy.  

 

Radny Piotr Dzik – członek Komisji 

Grunwaldzka to jest główna arteria. Nie mam nic przeciwko biegom.   
 

Pan Kamil Koniuszewski – Zastępca Dyrektora Gdańskiego Ośrodka Sportu 

Przyjmuję to do wiadomości. Chcę tylko państwu powiedzieć, żeby zamknąć ulicę to 

trzeba zrobić projekt tymczasowej organizacji ruchy, zmienić ten ruch, to musi 

zaakceptować Policja, wyznaczyć objazdy tam gdzie jest zamknięta, albo wyznaczyć i 

wahadłowo puszczać ze względów bezpieczeństwa to jest robione na podstawie projektu 

tymczasowej organizacji ruchu, żeby ten ruch był płynny, mimo to, że czasami trzeba ulice 

zamknąć, bo bieg uliczny to po prostu biegnie się po ulicy.  
 

Radny Lech Wałęsa – Wiceprzewodniczący Komisji 

Prosimy, żeby było to tak zrobione, żeby cały Gdańsk nie był zakorkowany, żeby to było jak 

najmniej uciążliwe.  
 

Radny Piotr Dzik – członek Komisji 

To jest odcięcie 50 ulic od Grunwaldzkiej. Nie mam nic przeciwko biegom, wręcz 

przeciwnie.  
 

Radny Lech Wałęsa – Wiceprzewodniczący Komisji 

Ja też nie.  
 

Radny Piotr Dzik – członek Komisji 

Dziękuję bardzo.  
 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Czy ze strony państwa radnych są jeszcze jakieś pytania co do tego punktu? Uwagi? W 

takim razie dziękuję bardzo.  

PUNKT  - 4 
Gdański Zespół Schronisk i Sportu Szkolnego – działania w roku szkolnym 

2022/2023. 
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Pan Łukasz Tomkiewicz – Kierownik Nadzoru Pedagogicznego w Gdańskim Zespole 

Schronisk i Sportu Szkolnego 

Dzień dobry. Prowadzę nadzór pedagogiczny w Gdańskim Zespole Schronisk i Sportu 

Szkolnego. Z działalności w roku szkolnym 2022/2023 w skład Gdańskiego Zespołu 

Schronisk i Sportu Szkolnego wchodzą schroniska: Szkolne Schronisko Młodzieżowe na 

Grunwaldzkiej, na Wałowej, na Kartuskiej. Czyli trzy nasze schroniska. Gdański Ośrodek 

Kultury Fizycznej – tutaj zaczniemy od podsumowania noclegów. Noclegi na 

Grunwaldzkiej liczba gości korzystających z noclegów 11 847, na Wałowej 9351, na 

Kartuskiej 688. Liczba udzielonych noclegów łącznie to jest 27 618 na Grunwaldzkiej, 

20 000 na Wałowej, 2500 na Kartuskiej co daje nam łączną liczbę gości 21 866 oraz 

noclegów 50 763.  

W ramach swoich zadań Gdański Zespół Schronisk realizuje następujące programy i 

projekty: Mój Sport, Żyj z Pasją oraz Dzielnicowe Centra Sportu. W programie Mój Sport w 

roku szkolnym zatrudniliśmy 8 instruktorów. Ogółem w cotygodniowych zajęciach brało 

udział 246 uczestników w zajęciach stałych. W programie Żyj z Pasją prowadziło zajęcia 23 

instruktorów. Zajęcia realizowane w 14 placówkach. Wszystkie na terenie Miasta Gdańska. 

Ogółem w cotygodniowych zajęciach brało udział 784 uczestników.  

Dzielnicowe Centra Sportu zajęcia stałe 26 instruktorów, 23 placówki i udział w zajęciach 

800 uczestników. 

Łącznie w 3 programach mieliśmy ok 1830 uczestników w cotygodniowych zajęciach.  

Jeżeli chodzi o nauczycieli Gdańskiego Zespołu Schronisk i Sportu Szkolnego 

prowadzących zajęcia w oparciu o własne programy, program edukacji prozdrowotnej, 

wychowawczej, profilaktycznej. Tutaj mamy w roku szkolnym 2022/2023 liczba 

wychowanków stałych uczestników zajęć 1184 osoby. Wszystkie szczegóły wyślemy z 

podziałem na dziewczynki i chłopców na grupy to na mailu.  

Dział sportu, rekreacji i rehabilitacji, imprezy z noclegiem, zajęcia okazjonalne, zajęcia 

stałe, w dziale sportu mamy 4 sekcje: lekkoatletyczną, sporty wodne, piłki siatkowe i 

pływanie. Sekcja lekkoatletyczna z ważnych imprez to jest organizacja Halowych 

Mistrzostw Gdańska w lekkiej atletyce szkół podstawowych, start w Memoriale Ireny 

Szewińskiej, organizacja Czwartków Lekkoatletycznych, reprezentacja Gdańska w liczbie 

52 uczestników wzięło udział w Ogólnopolskich Czwartkach w Łodzi. Zdobyła tylko 1 złoty 

medal w skoku w dal. Pozostali zawodnicy uzyskali wysokie miejsca w ścisłych finałach. 

Sekcja sportów wodnych tutaj więcej osiągnięć jeżeli chodzi o I miejsce w Pucharze Polski 

Juniorów, Juniorów Mikstów, realizacja przy pomocy wychowanków MRKS Gdańskie Lwy 

zajęć sportowych dla dorosłych, grupa rodziców i nauczycieli, zdobycie medalów 

Mistrzostw Polski, pierwszy raz udział naszej wychowanki Oli w Mistrzostwach Świata w 

deskach sup i zdobycie medali w Mistrzostwach Polski smoczych łodzi, kajakach i deskach 
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sup. Sekcja piłki siatkowej trzy razy organizowała turniej Mikołajkowy, Wielkanocny oraz 

udział w Wojewódzkiej Lidze Piłki Siatkowej.  

Jeżeli chodzi o pływalnie obecnie opieramy się na 5 pływalniach: Suchanino, Zespół 

Szkolno-Przedszkolny nr 2, Zespół Szkół Energetycznych, Zespół Szkolno-Przedszkolny nr 

1, pływalnia GOS na Osowej i Liceum nr XV na Zaspie. Największa liczba dzieci w nauce 

pływania. Głównym celem jest przygotowanie wychowanków do egzaminu na kartę 

pływacką oraz powstałych uczestników i otrzymują odznakę Już Pływam.  

Imprezy sportowe. Gdański Zespół Schronisk i Sportu Szkolnego jest organizatorem 

rywalizacji sportowej szkół zwanej Gdańską Olimpiadą Młodzieży. W roku szkolnym 

2022/2023 w ramach GOM gdańscy zawodnicy rywalizowali w trzech grupach: igrzyska 

dzieci, igrzyska młodzieży szkolnej i licealiadzie. Podczas tegorocznej edycji Gdańskiej 

Olimpiady Młodzieży wzięło udział 6317 osób. W rozgrywkach wszystkich szczebli 

rozgrywek wystąpiło 805 reprezentacji z 96 zespołów szkolnych. Igrzysk dzieci i 38 imprez. 

Wystartowało 2440 uczestników, 309 szkolnych reprezentacji. Igrzyska młodzieży szkolnej 

29 imprez, udział wzięło 1790 uczestników, 208 szkolnych reprezentacji. Licealiada 30 

imprez w roku 2022/2023, w których wystartowało 2000 uczestników i 288 szkolnych 

reprezentacji. Ponadto Gdański Zespół Schronisk był organizatorem Halowych Mistrzostw 

Gdańska, Rodzinnego Biegu Gdańszczan i Spartakiady Przedszkolaków. Dziękuję. 
 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Dziękujemy. Czy ze strony państwa radnych są pytania? Radny Malak.    
 

Radny Przemysław Malak – członek Komisji 

Pan jest też koordynatorem Programu Żyj z Pasją?       
 

Pan Łukasz Tomkiewicz – Kierownik Nadzoru Pedagogicznego w Gdańskim Zespole 

Schronisk i Sportu Szkolnego 

Do sierpnia byłem.  
 

Radny Przemysław Malak – członek Komisji 

A teraz kto jest?  
 

Pan Łukasz Tomkiewicz – Kierownik Nadzoru Pedagogicznego w Gdańskim Zespole 

Schronisk i Sportu Szkolnego 

Pan Marek Wilczak.  
 

Radny Przemysław Malak – członek Komisji 

Mam prośbę, żeby przekazać taką informację, bo jako członek Gminnej Komisji 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych robię wizytacje tych programów i tam nikt, 

dosłownie nikt nie zrobił jakiejkolwiek ewaluacji, jakiś testów, post testów, ankiet, 
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czegokolwiek. Nie było z waszej strony informacji jak mówią nauczyciele, że coś takiego 

należy robić, a my w związku z tym, że te pieniądze są z Komisji Alkoholowej badamy 

aspekt profilaktyczny, czy te zajęcia coś wnoszą, a mamy sytuację, że ewaluacja to jest po 

prostu zero. Więc proszę o to, żeby stworzyć jakieś formularze, czy ankiety dla wszystkich, 

rozesłać im to, może to już jest…  
 

Pan Łukasz Tomkiewicz – Kierownik Nadzoru Pedagogicznego w Gdańskim Zespole 

Schronisk i Sportu Szkolnego 

Już dawno to jest, od dwóch lat jest.  
 

Radny Przemysław Malak – członek Komisji 

Oni twierdzą, że nic nie dostali.  
 

Pan Łukasz Tomkiewicz – Kierownik Nadzoru Pedagogicznego w Gdańskim Zespole 

Schronisk i Sportu Szkolnego 

Dostają zawsze przy podpisywaniu umowy w styczniu, więc powinni to wszyscy mieć na 

mailach.  
 

Radny Przemysław Malak – członek Komisji 

Nie wiem. Nie ma ewaluacji tych programów. Również dwóch nauczycieli w ogóle nie 

wiedziało, że trzeba zebrać zgody rodziców dla dzieci poniżej 18 roku życia. Bo nikt mi nie 

powiedział, takie tłumaczenia. Coś tutaj nie gra. Taka moja uwaga i też formularz tej zgody 

rodziców, żeby … 
 

Pan Łukasz Tomkiewicz – Kierownik Nadzoru Pedagogicznego w Gdańskim Zespole 

Schronisk i Sportu Szkolnego 

Dobrze, przekażę. Jest jeden stały od tylu lat, więc nie rozumiem, nie wiem, jak dostanę od 

państwa sprawozdanie to … 
 

Radny Przemysław Malak – członek Komisji 

Ja w protokołach wszędzie wskazuję i opisuję … 
 

Pan Łukasz Tomkiewicz – Kierownik Nadzoru Pedagogicznego w Gdańskim Zespole 

Schronisk i Sportu Szkolnego 

Jeszcze nie mam żadnej informacji. Wiem, że pani Joanna Brzoskowska się tym zajmowała 

chyba.  
 

Radny Przemysław Malak – członek Komisji 

Pani Joanna jest przewodniczącą zespołu, a my robimy te wizytacje. Wszędzie nie ma, 

mówią ustnie mamy. Nie ma czegoś takiego jak ustna ewaluacja.    
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Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Poprosimy o zweryfikowanie. Czy ze strony państwa radnych są jeszcze jakieś pytania? Nie 

widzę. Pozwolę sobie zadać pytanie, jeżeli chodzi o naukę pływania ile dzieci brało w tym 

udział i czy udało się zwiększyć te ilości, bo pamiętam w zeszłym roku rozmawialiśmy o 

tym.  

 

Pan Łukasz Tomkiewicz – Kierownik Nadzoru Pedagogicznego w Gdańskim Zespole 

Schronisk i Sportu Szkolnego 

Rozmawialiśmy i liczba nauczycieli godzin stałych się nie zmieniła. Zajęcia są tak samo raz 

w tygodniu tak jak były. Według tabeli było 1184, chyba o 10 więcej niż w zeszłym roku. 

Nie zmienimy tego ze względu na dostępność torów pływackich. Tak samo jesteśmy 

zmuszeni do 5 pływalni ze względu na to, że w innych nie ma miejsc po godzinach czyli w 

zajęciach pozaszkolnych.  
 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Czyli gdyby było np. więcej miejsca to byłyby zagospodarowane?  
 

Pan Łukasz Tomkiewicz – Kierownik Nadzoru Pedagogicznego w Gdańskim Zespole 

Schronisk i Sportu Szkolnego 

Jak są remonty np. w SP nr 2 to już problem, bo dzieci musiały chodzić na Energetyk, miały 

zmniejszone godziny i jak się coś nam zmniejsza to korzystaliśmy z GOS-u z Oruni w 

tamtym roku w zastępstwie, tym roku przeszliśmy już standardowo na Osową. Wróciliśmy 

już na Energetyk w większości tych godzin, więc tutaj jest ciągła walka. Zawsze wysyłamy 

informację do dyrektorów, że my powinniśmy być w pierwszej kolejności, jak mówiłem 

panu radnemu przed firmami, jak ktoś chodzi na zajęcia, korzysta z obiektu, wiadomo, że 

płacą, my też płacimy za każde wejście GOS-owskie 12,50 zł każde dziecko płaci, ale 

czasami nie jesteśmy w stanie się przebić przez firmy, które korzystają X lat np. z hali czy z 

basenu. To jest ten odwieczny problem i tego nie przeskoczymy.    
 

Pan Grzegorz Kryger – Dyrektor Wydziału Edukacji 

Na pewno nie mieliśmy łatwego czasu ze względu na trwające remonty. Na szczęście już z 

nich wychodzimy. To jest jedna pozytywna wiadomość. Druga raczej uwaga, czy jest 

większe zapotrzebowanie na te godziny to tutaj mamy wątpliwości, raczej analizujemy, też 

rozmawialiśmy przez Komisją z Kamilem Koniuszewskim z GOS-u czy właśnie nie pójść w 

kierunku udostępnienia części basenu w trakcie pasma szkolnego dla mieszkańców, bo z 

jednej strony widzimy duże zapotrzebowanie szkół, klas na pasma szkolne, na to, żeby 

baseny były długo obłożone w ten sposób, a już później jak wchodzimy bardzo 

indywidualnie w taką analizę tego, czy te godziny są realnie wykorzystywane to widzimy 

jednak unikanie tych zajęć, bo to jest jednak wychowanie fizyczne, trzeba się jakoś 

przyłożyć, to jest też jakby cała kwestia kultury i chęci wykorzystania tej przestrzeni. Jeżeli 
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widzimy, że pasmo szkolne nie jest w 100% wykorzystywane przez uczniów dzisiaj, czyli 

pytanie o to, czy gdyby było więcej godzin dostępnych czy byłoby większe 

zapotrzebowanie, większe wykorzystanie? Nie sądzę, żeby to się tak przełożyło 1 do 1.  
 

Pan Łukasz Tomkiewicz – Kierownik Nadzoru Pedagogicznego w Gdańskim Zespole 

Schronisk i Sportu Szkolnego 

U nas jak już mówiłem zresztą, w tym roku jeżeli zaczynamy kontynuację zajęć drugi etap 

nasz to my w pierwszej kontynuacji i stosem plików ponad 500 osób nie ruszamy tych 

papierów osób, które czekają na zwolnienie, bo po prostu nie jesteśmy w stanie 

wszystkich przyjąć i do tego stos plików i ok 500 osób zawsze czeka w kolejce na przyjęcie.  

 

Radna Kamila Błaszczyk – członek Komisji   

Czyli jednak jest zainteresowanie.  

 

Radny Przemysław Malak – członek Komisji 

Jest. Mówiliśmy też o włączeniu dwójki ewentualnie.  

 

Pan Łukasz Tomkiewicz – Kierownik Nadzoru Pedagogicznego w Gdańskim Zespole 

Schronisk i Sportu Szkolnego 

Tak. Dwójka weszła w tym roku.  

 

Radny Przemysław Malak – członek Komisji 

Czyli już są tam zajęcia?  

 

Pan Łukasz Tomkiewicz – Kierownik Nadzoru Pedagogicznego w Gdańskim Zespole 

Schronisk i Sportu Szkolnego 

Nie dostaliśmy godzin.  

 

Radny Przemysław Malak – członek Komisji 

Panie dyrektorze jest jakaś szansa?  

 

Pan Grzegorz Kryger – Dyrektor Wydziału Edukacji 

W dwójce też są klasy sportowe.  

 

Pan Łukasz Tomkiewicz – Kierownik Nadzoru Pedagogicznego w Gdańskim Zespole 

Schronisk i Sportu Szkolnego 

Dlatego też klasy przeszły, to właśnie było bardzo dużo klas sportowych, które jeździły 

autobusami na Energetyk i to było bardzo duże przedsięwzięcie i rozmawialiśmy z 

kierownikiem…  
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Radny Przemysław Malak – członek Komisji 

Jest w ogóle komercyjny wynajem w dwójce?  

 

Pan Grzegorz Kryger – Dyrektor Wydziału Edukacji 

Nie wiem. Musiałbym to sprawdzić.  

 

Radny Przemysław Malak – członek Komisji 

Tam chyba do 17 są treningi w dwójce. Przynajmniej tak było przed remontem.  

Pan Grzegorz Kryger – Dyrektor Wydziału Edukacji 

Sprawdzę.  
 

Pan Łukasz Tomkiewicz – Kierownik Nadzoru Pedagogicznego w Gdańskim Zespole 

Schronisk i Sportu Szkolnego 

Ciężko się przebić. Wiedzieliśmy, że jest trudna sytuacja i wszystkie dzieci musiały przejść, 

więc dwójki nie ruszaliśmy, była zgoda, my przeszliśmy na zwiększenie na Energetyku, 

przeszliśmy na Osową i te godziny udało nam się utrzymać z tamtego roku.  
 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Czy jest dużo osób, które zapisały się na zajęcia i nie przychodzą?  
 

Pan Łukasz Tomkiewicz – Kierownik Nadzoru Pedagogicznego w Gdańskim Zespole 

Schronisk i Sportu Szkolnego 

Po trzech razach jeżeli są po kontynuacji to wszystkie są, po pierwszych, drugi etapach te 

osoby i po trzech pierwszych nieobecnościach jest od razu telefon do rodzica i zmiana 

osoby na nową, więc nie ma czegoś takiego jak puste przebiegi, jak mówimy. Wiadomo, 

jak ktoś jest chory to jest normalna rzecz, ale 3 nieusprawiedliwione zajęcia jest czwarte i 

jest telefon i następna osoba wskakuje na jej miejsce. Więc na tych torach mamy 

maksymalnie 5-6 osób, bo np. dostajemy pływalnię z 2 torami i 4 są komercyjnie 

wykorzystywane, albo na inne szkółki pływackie i dzieci szkolne korzystają tylko z dwóch 

torów z sześciu. 
 

Radny Przemysław Malak – członek Komisji 

Ale szkółki komercyjne też?  
 

Pan Łukasz Tomkiewicz – Kierownik Nadzoru Pedagogicznego w Gdańskim Zespole 

Schronisk i Sportu Szkolnego 

Tak. Indywidulani też mają tory swoje. My jesteśmy wydzieleni np. na pływanie na 2 tory.  
 

Radny Przemysław Malak – członek Komisji 

Jak są te szkółki to trochę bez sensu. Koś na tym zarabia i ma biznes. 
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Pan Łukasz Tomkiewicz – Kierownik Nadzoru Pedagogicznego w Gdańskim Zespole 

Schronisk i Sportu Szkolnego 

Ciężko przebić się przez szkółki. Też wiemy, że utrzymanie basenu kosztuje, jest drogie.  
 

Pan Grzegorz Kryger – Dyrektor Wydziału Edukacji 

Szkółka a szkółka, nie zawsze jest to samo. Też mówimy o klubach sportowych, które 

trenują jednak sportowców, którzy reprezentują później miasto Gdańsk. To są ci sami 

uczniowie bardzo często.  
 

Pan Łukasz Tomkiewicz – Kierownik Nadzoru Pedagogicznego w Gdańskim Zespole 

Schronisk i Sportu Szkolnego 

U nas są raz w tygodniu, pójdą do szkółki na drugie, czwarte zajęcia. My raz w tygodniu 

udostępniamy takie zajęcia.  
 

Pan Kamil Koniuszewski – Zastępca Dyrektora Gdańskiego Ośrodka Sportu 

Powiem na przykładzie pływalni GOS-u, które funkcjonują codziennie od 6 do 22. Do 16-tej 

szkoły korzystają bezpłatnie, a od 16 do 22 jest 9 jednostek 40-minutowych, z czego 4 są 

oddane szkółkom i dzięki tym 4 jednostkom, na których możemy realizować przychody 

mamy jakiekolwiek przychody, bo pływalnie to są duże koszty, więc ok 20-25% czasu w 

ogóle funkcjonowania jest na te szkółki, które realizują przychody, do których de facto 

chodzą gdańszczanie, gdańszczanki, które chcą skorzystać z to z aqua aerobiku 

komercyjnego czy swoje dziecko nauczyć pływać w konkretnej szkółce u konkretnego 

nauczyciela, za które chcą zapłacić.  
 

Pan Łukasz Tomkiewicz – Kierownik Nadzoru Pedagogicznego w Gdańskim Zespole 

Schronisk i Sportu Szkolnego 

Bądź dokształcić się po naszych zajęciach, żeby rozwijać się dalej. To jest normalna rzecz, 

bo wiem jakie są koszty utrzymania basenu, więc tutaj nie przebijemy się.  
 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Dziękuję. Czy są jeszcze jakieś pytania ze strony państwa radnych? Nie widzę. Dziękujemy 

bardzo. Przechodzimy do kolejnego punktu.   
 

 

PUNKT  - 5 
 

Programy edukacji morskiej dla dzieci i młodzieży. 
 

Pan Grzegorz Kryger – Dyrektor Wydziału Edukacji 

Mówimy o programach edukacji morskiej, czyli mówimy o szerokim ujęciu tego co robimy 

w temacie nauki o morzu, ale też i podstaw związanych z żeglarstwem, w ogóle ze 

sportami wodnymi. Tych działań w mieście jest bardzo dużo i to na czym się dzisiaj ja 
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skupię jako Wydział Edukacji raz ze mną dyrektor Adam Władek, który reprezentuje UKS 

Szóstka to jest Program Edukacji Morskiej typowy, na którym prowadzimy postępowanie, 

który wchodzi co 3 lata w taki czas realizacji na terenie miasta. Teraz mieliśmy do 

czynienia z krótszym okresem ze względu na czas covidowy, a więc de facto to co dziś 

powiemy te rzeczy, które się zadziały to były lata 2022, 2023, a w tej chwili kończymy ten 

cykl i przygotowujemy się do nowego postępowania na wyłonienie realizatora na kolejne 

3 lata. Ten budżet już jest zabezpieczony z uwzględnieniem również tego co dotyka nas 

wszystkich czyli inflacja, też wyższych kosztów realizacji zajęć. Uzupełnieniem tego co pan 

dyrektor Adam Władek za chwilę powie jako realizator programu edukacji morskiej w 

Gdańsku w ostatnich dwóch latach są wszystkie działania, które podejmujemy we 

współpracy czy to z innymi podmiotami czy to z Urzędem Marszałkowskim, korzystając z 

innych źródeł finansowania zajęcia również realizowane przez gdańskich uczniów, ale też 

wszystko to co dzieje się chociażby w aktywności nadzorowanej czy zarządzanej przez 

Gdański Zespół Schronisk i Sportu Szkolnego, a wiec również w ramach chociażby takich 

programów jak Dzielnicowe Centra Sportu, czy Żyj z Pasją czy chociażby działania naszej 

jednostki oświatowej jaką jest Pałac Młodzieży i działająca tam pracownia również 

żeglarska. Jeżeli chodzi o Program Edukacji Morskiej tak jak mówiłem ostatnie 2 lata to 

budżet w wysokości 1,2 mln zł całościowy, więc z podziałem na lata to ok 600 000 zł 

rocznie. Natomiast mówimy tutaj o tysiącach uczniów, którzy w tym programie brali 

udział. Powiem tylko, że tą zmianą, która nastąpiła w tej edycji w porównaniu z edycjami 

poprzednimi był chociażby dostęp do zajęć dla uczniów o specjalnych potrzebach 

edukacyjnych, uczniów z niepełnosprawnościami, ale już więcej szczegółów pan dyrektor 

Adam Władek.  

 

Pan Adam Władek – reprezentujący Uczniowski Klub Sportowy „Szóstka”       

Program Edukacji Morskiej funkcjonuje w mieście Gdańsku od 2010 roku.  
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Teraz jesteśmy w trzecim etapie jego realizacji. Są to lata końcówka 2021, gdzie trwały 

prace przygotowawcze i 2022 i 2023 r. jako całe lata do tego, żeby te zajęcia prowadzić od 

początku do końca. Tak jak pan dyrektor Kryger powiedział ta edycja różni się od 

poprzednich tym, że odbywały się zajęcia z wyrównaniem dostępu, znaczy dostępu dla 

dzieciaków ze specjalnymi potrzebami edukacyjnymi. Wcześniej to istniało, ale tylko w 

zakresie pływania na oldtimerze Zaruskim. W tej edycji czyli w zeszłym roku i w tym roku 

dzieciaki mają możliwość próbowania swoich sił na pływalni GOS-u na Stogach. Wcześniej 

zapoznają się na przystani ze sprzętem wodnym, potem dwa tygodnie później idą na 

pływalnię, aby ten sprzęt używać w warunkach ograniczonych, bezpiecznych, ale na 

pływalni, żeby móc ten sprzęt poznać i go używać.    

Cele edukacyjne i zdrowotne, rozwijanie tożsamości lokalnej, popularyzacja morskiej 

tradycji i dziedzictwa Gdańska, rozwijanie kompetencji kluczowych, kształtowanie postaw 

proekologicznych, promowanie sportu, aktywnego sposobu spędzania czasu wolnego nad 

wodą i w wodzie, profilaktyka i promocja zdrowia młodego pokolenia poprzez sport 

wodny i zdrowy styl życia.  

Daliśmy sobie rok na zajęcia aktywności edukacyjnej i aktywności wodne. Edukacyjnych 

stacjonarnych organizujemy 70 zajęć w Narodowym Muzeum Morskim. Dla klas starszych 

czyli 4-6,7-8 taki program zwiedzanie i takie lekcje Sołdek, gdzie ta keja? Dla przedszkoli i 

klas 1-3 były zajęcia Spichlerze, zabytki na dnie mórz.  

 
Odbyło się 40 spotkań z żeglarzem, wioślarzem z dzieciakami z przedszkoli i do szkół do 

klas 1-3. Przyjeżdża wioślarz, przyjeżdża żeglarz i opowiada o swojej dyscyplinie, 

odpowiada jak bezpiecznie zachować się na wodzie, w wodzie, przy okazji żeglarz też 

często szantuje z dziećmi, także poznają tą morskość od strony żeglarskiej.  Odbywają się 

w ciągu roku 3-4 spotkania organizowane przez Gdański Klub Edukacji Morskiej połączone 
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z wolontariatem na oldtimerach. Gdański Klub Edukacji Morskiej to jest 20 wybrańców 

uczniów szkół ponadpodstawowych miasta Gdańska, którzy przechodzą przez zajęcia 

takie jak zajęcia na patent żeglarza. Po skończonym roku 20 osób bierze udział w kursie 

na żeglarza jachtowego i zdaje egzamin. Te dzieciaki też biorą udział w spotkaniach, 

warsztatach, w miejscach związanych z kulturą morską, a finalnie takie ich podsumowanie 

uczestnictwa jest 2-dniowy rejs, który w zeszłym tygodniu się zakończył na Generale 

Zaruskim. To jest oferta dostępna dla licealistów. W tych aktywnościach edukacyjnych też 

jest ważne, dla nauczycieli tych, którzy opiekują się tymi dziećmi, które zgłaszają do 

programu to są nauczyciele po jednym zazwyczaj, jak jest duża szkoła to jest więcej osób i 

te osoby zapraszamy na taki warsztat, żeby troszkę ich zaktywizować do tego, żeby dalej 

te dzieciaki swoje zapisywali do tej edukacji morskiej.  

Aktywności na wodzie są też dedykowane dla uczniów klas 0-3. Są to zajęcia na łódkach 

Optimist. Dla uczniów klas starszych są to zajęcia wioślarskie i kajakarskie. Dla uczniów 

klas 4-6 jest klasyczny PEM, czyli wypłyniecie łódką kadłubową na Zatokę Gdańską, a także 

rejs oldtimerami gdańskimi i dla dzieci pełnosprawnych i dla dzieci niepełnosprawnych. Tu 

tej ten rejs, o którym mówiłem wcześniej dla dzieci ze szkół ponadpodstawowych 2-

dniowy, szkolenie na patent żeglarza jachtowego. Dla uczniów właśnie z tymi specjalnymi 

potrzebami edukacyjnymi są zajęcia na przystani, gdzie poznają sprzęt wodny jak sup-y, 

kajaki, bączki wioślarskie, a potem sprzęt testują sobie w warunkach na pływalni.      

 
Pokażę jak wygląda spotkanie żeglarza, wioślarza w przedszkolu. Tutaj akurat mieliśmy 

przyjemność taką, żeby gościć mistrza olimpijskiego Adama Korola na spotkaniach. To 

było takie połączone i był żeglarz i wioślarz, także było sporo mówione, dzieci aktywnie 

włączają się zawsze w te zajęcia, które są z żeglarzem, wioślarzem organizowane.  
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Zajęcia na Optimistach odbywały się na przystani przy ul. Siennickiej i wszyscy uczniowie 

chętni z klas 1-3 w tym biorą udział. Przychodzą rano, poznają zasady jak się zachować na 

lądzie, jak przygotować sprzęt, potem jak zachować się na wodzie, a finałem tego 

spotkania jest zejście na wodę.  

   

 
To są zajęcia stacjonarne, przy których współpracujemy z Muzeum Morskim i w Muzeum 

Morskim, ale w różnych jednostkach morskich, spichlerzach i na Sołdku te zajęcia się 

odbywają.   
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To są właśnie całodniowe rejsy po Motławie. One startują zazwyczaj z Mariny Gdańsk i 

płyną na zatokę, a potem wracają.  

  

 
 

Całodniowe zajęcia wioślarskie, kajakarskie na sprzęcie, który państwo widzą. Są i smocze 

łodzie, są i kajaki i też są takie bączki wioślarskie, na których w nowszej odmianie dzieci 

niepełnosprawne próbują swoich sił.     
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Oldtimery. W zeszłym tygodniu, dwa tygodnie temu się zaczęły. Zabieraliśmy dzieciaki z 

naszych szkół gdańskich i to były rejsy 1-dniowe. Dzieci poznawały tą kulturę morską, ale 

też już pływały na zatokę i też miały możliwość stawiania żagli.  

  

 
To oferta dla szkół ponadpodstawowych. Tych 20 liderów ze szkół ponadpodstawowych, 

czyli szkolenia na patent żeglarza jachtowego, spotkania integracyjne, wolontariat na 

gdańskich oldtimerach, 2-dniowy rejs zatokowy na oldtimerze Generał Zaruski. To właśnie 

w ramach Programu Edukacji Morskiej. W zeszłym roku i w tym roku się odbyły.   



 

 

 

19 

 

 

 

 
Wyrównanie dostępu dla dzieciaków ze specjalnymi potrzebami edukacyjnymi. Zajęcia 

weszły w zeszłym roku. Do tej pory były oldtimery, a my włączyliśmy zajęcia na 

pływalniach dzięki uprzejmości GOS-u na Stogach. Są to właśnie zajęcia na bączkach 

wioślarskich, ale też dzieciaki biorą udział w zajęciach edukacyjnych w Narodowym 

Muzeum Morskim.   

 
Edukacja morska doczekała się swojej zakładki na stronie gdansk.pl. Jest to program 

bardzo znany wśród uczniów i wśród nauczycieli i w związku z tym, że on ma długą 

tradycję i jest w Gdańsku od 2010 roku jest bardzo mocno rozpoznawalny i dlatego 
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pojawiła się taka informacja na stronie gdansk.pl, gdzie można wejść w edukację morską i 

zapoznać się z tym o co w tej edukacji morskiej chodzi.  

 
Podsumowanie jest takie, że cały program się domyka dla wszystkich dzieciaków od 

takiego przedszkolaka, przechodzi przez klasy 1-3 już z innymi zajęciami kierowanymi, 

potem klasy 4, 5, 6, rejsy zatokowe, kończąc na oldtimerach i kończąc na licealistach, 

którzy mogą te swoje pasje rozwijać, kształtować dalej. Dziękuję bardzo.  

 

Pan Kamil Koniuszewski – Zastępca Dyrektora Gdańskiego Ośrodka Sportu 

Kilka zdań odnośnie samego Generała Zaruskiego, naszego żaglowca szkolnego, przez 

pokład którego udział w rejsie każdego roku bierze ok 900-1000 osób. To są osoby, które 

żeglują. Oczywiście jak on stoi w zimie to mamy zwiedzania, bądź zajęcia edukacji 

żeglarskiej w ramach np. ferii w mieście, natomiast Zaruski pływa w rejsach właśnie 1-

dniowych ze szkołami, rano ok 9 wypływają, ok 15-17 wracają w zależności od warunków. 

Są też rejsy 3-dniowe takie już z noclegami, ok 20 osób wtedy jest na pokładzie. Jest kilka 

rejsów 7-dniowych i jeden taki dłuższy to jest Gdańska Szkoła Pod Żaglami i w ramach 

tego właśnie bierze udział w różnych zlotach. Dla takiego zobrazowania tego jak 

zamykamy sezon 2023, chociaż przed nami ostatni rejs, zawsze robimy go na początku 

października tylko dla orłów, patrząc na pogodę w tym roku to wydawać by się mogło, że 

to będzie zwykły, tradycyjny, sezonowy rejs. Na początku października to okres bardzo 

sztormowy. Ale za nami w 2023 r. nawet 5-tygodniowa szkoła pod żaglami z Fundacją 

Ocean Marzeń, 16 dni Gdańska Szkoła pod Żaglami. To są te jedyne momenty w tym roku, 

kiedy Zaruski wypływa, a czasami nawet wypuszcza się za Bałtyk. Natomiast jakby 

kierujemy się taką myślą, żeby jak najwięcej gdańszczan wzięło udział, mogło skorzystać, 

stąd te rejsy 3-dniowe. Pełnych morskich rejsów mamy 8, 7 3-dniowych, i 21 1-dniowych. 
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Jeszcze pomyśleliśmy, że opowiemy państwu plan na 2024 r. To jest oczywiście udział w 

tym co nas czeka, Międzynarodowy Zlot Hanzy, który odbędzie się w Gdańsku, Regaty The 

Tall Ship Races z finałem w Szczecinie, udział w obchodach 100-lecia Jachtklubu Polski 

Gdynia, 100-lecie Jachtklubu Polski Warszawa, Gdańska Szkoła pod Żaglami 14 dni i 

znowuż te rejsy 3-dniowe, 1-dniowe i wypada jeszcze dopowiedzieć, że na przystani na 

Wyspie Sobieszewskiej na Nadwiślańskiej mamy od niedawna jeszcze łódki typu Mariner-

19, to jest 5 łódek, na których też zaczynamy warsztaty z cyklu właśnie Akademii 

Zaruskiego, w których bierze udział średnio 20 dzieci. Nawet w ofercie lato w mieście takie 

półkolonie żeglarskie na Marinerach organizowaliśmy. To tytułem dopowiedzenia o 

edukacji, o programach edukacyjnych, bo jakby obraz całego żeglarskiego Gdańska to 

jeszcze te wszystkie imprezy, które organizujemy, wspieramy, bądź współorganizujemy w 

mieście. Dziękuję.    

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Czy panowie dyrektorzy jeszcze by chcieli uzupełnić? 

 

Pan Grzegorz Kryger – Dyrektor Wydziału Edukacji 

Może jedno zdanie dopowiem. Powszechność programów edukacji morskiej jest przez 

nas podkreślana teraz szczególnie, ponieważ to nad czym obecnie pracujemy chociażby w 

perspektywie Strategii miasta do 2030 roku to jest takie pojęcie gdańskiego programu 

nauczania i pod gdański program nauczania podłączamy wszystkie te programy, które 

chcemy, żeby były powszechne i tak też postrzegamy tych nauczycieli czyli myślę tutaj o 

edukacji do kultury, o edukacji morskiej, o Gdańskich Lekcjach Obywatelskich. Traktujemy 

to na równi jako taki program, który jest powszechny dla uczniów gdańskich szkół.     

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Dziękujemy bardzo. Czy ze strony państwa radnych są pytania? Nie widzę. Wszystko 

zostało obszernie omówione, także bardzo dziękujemy.  

PUNKT  - 1 - przeniesiony 
 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 

sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2023 rok – druk nr 1789 + 

Autopoprawka.  

(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z LXVIII Sesji Rady Miasta Gdańska z 

28 września 2023 r. BRMG.0006.286.2023). 
 

Pani Agnieszka Trojanowska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków, w 

imieniu wnioskodawcy przedstawiła projekt uchwały wraz z Autopoprawką. 
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Powiedziała: Bardzo przepraszam państwa za spóźnienie. Jeśli chodzi o przedmiotowy 

druk jest w nim bardzo dużo zmian głównie za sprawą korekt w Wydziale Projektów 

Inwestycyjnych i na zadania inwestycyjne. Jeśli chodzi ogółem o zmiany to plan dochodów 

zwiększamy o przeszło 155 mln zł, natomiast plan wydatków zmniejszamy per saldo o 

przeszło 70 mln zł. W związku z tym, że zwiększamy dochody, a zmniejszamy wydatki to 

możemy również zmniejszyć plan przychodów z tytułu emisji obligacji i pożyczki o 226 mln 

zł. Jeśli chodzi o zakres działania Komisji to po stronie dochodowej mamy niewiele zmian, 

ale jedno z nich jest wprowadzeniem po stronie dochodów, po stronie wydatków środków 

z Funduszu Rozwoju Kultury Fizycznej na tzw. zadania z obszaru wspierania sportowego i 

współzawodnictwa młodzieży uzdolnionej sportowo w pływaniu w Zespole Szkół 

Sportowych i Mistrzostwa Sportowego. To jest 89 000 zł. O tą kwotę zwiększamy plan 

dochodów i plan wydatków. Ponadto w Biurze Prezydenta ds. Sportu zwiększamy plan 

wydatków o kwotę 27 595 zł na bieżące funkcjonowanie Gdańskiego Ośrodka Sportu. 

Środki będą przeznaczone na pokrycie kosztów bieżących napraw i remontów 

utrzymywanych obiektów sportowych.  

Jeśli chodzi o zadania inwestycyjne to tutaj kilka zadań, które chciałabym wskazać. Mamy 

zwiększenie o 40 000 zł planu wydatków inwestycyjnych w Gdańskim Ośrodku Sportu na 

zadaniu dokumentacja dla przyszłych projektów i tutaj środki będą zabezpieczone na 

opracowanie dokumentacji projektowej na modernizację oświetlenia na stadionie 

żużlowym. Mamy też zwiększenie środków w roku 2023 o 25 000 zł i w 2024 r. o 230 000 zł 

na zadanie modernizacja infrastruktury energetycznej obiektów sportowych. W 2023 r. te 

środki zabezpieczane są na zakup i montaż dodatkowych wymienników ciepła w budynku 

pływali krytej Osowa, a w 2024 na ułożenie linii kablowej zasilania i przebudowy układu 

pomiarowego stacji transformatorowej na stadionie żużlowym. Mamy jeszcze 

zmniejszenie wydatków o 21 430 zł na zadaniu rozwój infrastruktury plażowej. Zadanie 

zostało zakończone, w związku z czym to są oszczędności przetargowe. Wszystkie 

szczegółowe zmiany opisane są w uzasadnieniu, a odnośnie zadań inwestycyjnych te 

uzasadnienie jest przygotowane w rozbiciu na lata i z uzasadnieniem zmian do każdego 

zadania. Dziękuję bardzo i proszę o pozytywne zaopiniowanie.       
 

Przewodnicząca Beata Jankowiak podziękowała za przedstawienie projektu uchwały, a 

następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji, poddała pod głosowanie przyjęcie i 

pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały zawartego w druku nr 1789 + Autopoprawka. 
 

USTALENIA KOMISJI – OPINIA                   

Komisja Sportu i Turystyki Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i wyjaśnień 

przekazanych przez Panią Agnieszkę Trojanowską – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i 

Podatków, a następnie w wyniku przeprowadzonego głosowania, 4 głosami za, przy 0 
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głosach przeciwnych i 2 głosach wstrzymujących się, przyjęła i pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały, zawarty w druku nr 1789 + Autopoprawka. (Opinia nr 56-08/117-

43/2023) 

 

PUNKT  - 2 - przeniesiony 
 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 

sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – druk 

nr 1790 + Autopoprawka. 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z LXVIII Sesji Rady Miasta Gdańska z 

28 września 2023 r. BRMG.0006.287.2023). 

 

Pani Agnieszka Trojanowska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków, w 

imieniu wnioskodawcy przedstawiła projekt uchwały wraz z Autopoprawką. 

Powiedziała: w załączniku nr 1 do Wieloletniej Prognozy Finansowej, czyli tam, gdzie 

prezentujemy podstawowe wielkości budżetowe dostosowujemy te wielkości do zmian 

wynikających z ze zmiany uchwały, którą omówiłam wcześniej, czyli dosyć duże zmiany, a 

jeśli chodzi o dług to w załączniku nr 1 dług planowany na koniec tego roku zmniejszamy 

o 226 300 000 zł. Jeśli chodzi o zmiany w załączniku nr 2 zmieniamy dosyć dużo 

przedsięwzięć, a z zakresu działania komisji to mamy zmiany w przedsięwzięciu pn. 

infrastruktura plażowa, budowa obiektów socjalno-sanitarnych i tutaj jest przesunięcie 

środków z roku 2023 na rok 2024 w wysokości 1 948 000 zł. To przesuniecie wynika z 

aktualizacji terminu realizacji zadania. Ze względu na przewlekłość procedur związanych z 

uzyskaniem pozwolenia na budowę i odlesienia terenu. Mamy jeszcze zmianę w 

przedsięwzięciu program modernizacji basenów przyszkolnych. Przesuwane są środki w 

wysokości 300 000 zł z roku bieżącego na rok 2024. Te środki są przesuwane w związku z 

odstąpieniem od umowy z wykonawcą przebudowy basenu przy Zespole Szkół Kreowania 

Wizerunku i trwającą procedurą inwentaryzacji wykonanych robót i rozliczenia prac z 

podwykonawcami. Dokończenie przebudowy basenu przesunie się na rok 2024. Jeśli 

chodzi o przedsięwzięcia to nie są wprowadzane żadne inne przedsięwzięcia. Dziękuję 

bardzo.   
 

Przewodnicząca Beata Jankowiak podziękowała za przedstawienie projektu uchwały, a 

następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji, poddała pod głosowanie przyjęcie i 

pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały zawartego w druku nr 1790 + Autopoprawka. 
 

USTALENIA KOMISJI – OPINIA                   

Komisja Sportu i Turystyki Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i wyjaśnień 

przekazanych przez Panią Agnieszkę Trojanowską – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i 
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Podatków, a następnie w wyniku przeprowadzonego głosowania, 4 głosami za, przy 0 

głosach przeciwnych i 2 głosach wstrzymujących się, przyjęła i pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały, zawarty w druku nr 1790 + Autopoprawka. (Opinia nr 56-08/118-

44/2023) 

PUNKT  - 6 
 

Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja. 

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Czy ze strony państwa radnych są jakieś wolne wnioski? Czy najbliższe Komisji wolą 

państwo mieć na godzinę 16:00 czy 16:30?  

 

Radny Piotr Dzik – członek Komisji 

Mogą być na 16:00.  

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Nikt nie ma nic przeciwko? To mamy ustalone. Jeżeli chodzi o korespondencję to 

otrzymaliśmy odpowiedź na wniosek, który składaliśmy na poprzedni posiedzeniu 

Komisji. Jest on na państwa skrzynkach mailowych. Jeżeli nie ma pytań to w takim razie 

zamykam posiedzenie Komisji. Dziękuję.  
 

 

 

 

Na tym posiedzenie zakończono – godz. 17:30  

 

 

Przewodnicząca 

Komisji Sportu i Turystyki RMG 

 
/-/ Beata Jankowiak 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

Protokół sporządziła: 

Joanna Świeczkowska  


